
EAJri erantzuna
En respuesta al PNV

Pasaiako  Udaleko  zinegotzi  dugun  Nahikari
Otermin  andereak  egindako  zenbait
adierazpeni  erantzutera  eta  beste  zenbait
puntu zuzentzera nator.
Aurten  Donibanen  ezarriko  den  sistemak
helburu  bat  dauka:  birziklatzea;  hala  ere,
gure helburua ez da soilik birziklatze tasa hori
handitzea, baizik eta gizartea kontzientziatzea
eredu  aldaketa  baten  beharrean  gaudela,
zero  zabor  filosofiarantz  hurbildu  beharra
dugula,  benetan  ingurumena  eta  osasuna
babestu nahi baditugu.

“Ordainketa  gobernu  espainiarrak  langileei
ukatutako Gabonetako ordainsaritik burutuko
da”.  Deigarria  egiten  zait  gurekin
udalbatzarrak  konpartitzen  dituen  zinegotzi
batek  horrelako  adierazpenak  egitea.  Edo
gezurra zabaldu nahian jartzen duzu kemen
guztia, Nahikari,  edo udalbatzetan egon bai,
baina  ez  duzu  deus  ulertzen.  Sindikatuekin
hitz  egiteak  ere  ez  lizuke  inongo  kalterik
eragingo.

5.edukiontzia darabilzu ahotan uneoro baina
ez  dituzu  datuak  aditu  nahi.  Emaitzak  nahi
ditugu,  herritarrek  etxetik  egin  beharreko
esfortzuak  ondorio  onuragarriak  izatea  nahi
dugu eta ez alferrik galtzea.  Zuk nik bezain
ondo dakizu Gipuzkoan iaz arte 5.edukiontzia
zuten  herri  guztietan  bildutako  organikoaren
emaitza  erraz  gainditzen  zuela  Usurbilek
berak  bakarrik,  beraz,  ez  gara  eztabaida
antzuetan ibiliko. 

Udalean  edozein  erabaki  hartzeko,
aurrekariak,  informazioa,  balantzeak…,
emaitza hoberenak lortuko diren era bilatzen
da  beti,  hondakinen  gaian  izan  ezik.  Nola
ulertu  behar  dugu  hau?  Zer  dela  eta
hondakinekin  ez  du  balio  beste  zeinahi
gairekin balio duenak? Ze interes dituzue?

Beste  alde  batetik,  ondo  dago  herritarra
informazio  bulegora  bideratzera,  baina  argi
eduki,  informazio  bulegoa,  izenak  dioen
bezala,  informazioa  jasotzeko  edo
eskabideak  betetzeko  lekua  dela,  baina  ez
ezadostasuna adieraztekoa. 

Mediante  estas  líneas,  quiero  responder  a
algunas  declaraciones  realizadas  por  la
concejala  del  Ayuntamiento  de  Pasaia
Nahikari Otermin, y rectificar otros puntos.
El  sistema  que  este  año  se  pretende
implantar  en Donibane tiene  un  objetivo:  el
reciclaje;  sin  embargo,  nuestro  objetivo  no
consiste únicamente en aumentar la tasa de
reciclaje, sino en concienciar a la sociedad de
que necesitamos un cambio de modelo,  de
que  es  necesario  acercarnos  a  la  filosofía
basura cero; si realmente queremos proteger
la salud y el medio ambiente.

"El pago se realizará de la paga de Navidad
que  el  gobierno  español  negó  a  los
trabajadores".  Me resulta  llamativo  que  una
concejala que comparte plenos con nosotros
haga este tipo de declaraciones. Una de dos:
o pones todo tu empeño en difundir mentiras,
Nahikari,  o  aun  estando  presente  en  los
plenos  no  entiendes  nada.  Tampoco  te
vendría nada mal hablar con los sindicatos.

No  paras  de  mencionar  el  5º  contenedor,
pero no quieres prestar atención a los datos.
Queremos  resultados;  queremos  que  el
esfuerzo  que  hagan  los  ciudadanos  y
ciudadanas  en  sus  casas  tenga  resultados
beneficiosos,  y  no que sea inútil.  Tú sabes
mejor que yo que hasta el año pasado sólo la
materia orgánica recogida en el municipio de
Usurbil  superaba  el  orgánico  recogido  en
todos  los  municipios  que  tenían  el  5º
contenedor; por tanto, no vamos a centrarnos
en debates estériles. 

Para  cualquier  decisión  que  se  toma en  el
ayuntamiento,  siempre  se  tienen  en  cuenta
los  precedentes,  la  información,  los
balances...,  siempre  se  busca  la  forma  de
lograr los mejores resultados, excepto en el
tema  de  los  residuos.  ¿Cómo  se  entiende
esto? ¿Por qué no sirve para los residuos lo
que sí sirve para cualquier otro asunto? ¿Qué
intereses tenéis?

Por  otra  parte,  esta  bien  enviar  a  la
ciudadanía a la oficina de información; pero
debes  tener  claro  que  la  oficina  de
información, tal y como su nombre indica, es
para  recibir  información  o  cumplimentar
instancias;  no  para  expresar  desacuerdos.



Beraz,  informazio  bulegoko  langileari  zor
zaion  errespetutik,  ez  jarraitu  herritarrak
bertan  kexatzera  animatzen,  bertako
langileak  ez  baitu  inolako  ardurarik
udalbatzak  hartutako  erabakia  aurrera
eramatearekin.

Horretarako,  herritarren  iritzi  eta  ekarpenak
jasotzeko, Udal Gobernu honek parte-hartze
prozesu  bat  aurrera  eraman  du  pasa  den
hilabetean,  ehunka  herritarren  parte-
hartzearekin,  eta  jakin  beharko  zenukeen
bezala,  bertako  ekarpenek  eta  erabakiek
markatu  dute  Donibanen  martxan  jartzera
goazen  hondakinen  gaikako  bilketa  sistema
berria.

Aldi  berean  Udalean  arau  subsidiarioak
daudela  informatzeko  aprobetxatu  nahi  dut
aukera  hau.  Bertako  092.  artikuluko
lehenengo  puntua  bilatu  eta  informa  zaitez
prentsauren bidez bestelako gauzak zabaldu
aurretik. 

Argi daukagu ez dugula erraustegirik nahi, eta
zuek ere argi izan duzue hori gobernu taldean
egon  zareten  herrietan  erraustegia  gertu
jartzeko  aukera  airean  egon  denean.
Donibaneko  zentral  termikoa  itxi  dutenetik
hain  denbora  gutxi  pasa  denean,  oraindik
ezin  izan  dugu  ahaztu  zer  den  horrelako
tximinia  "kontrolatu"  bat  gertu  edukitzea.  Ez
gara gu izango, ez horixe, ez pasaitarren eta
ez beste  inongo herritarren osasuna jokoan
jarriko dugunak.

Por lo tanto, desde el respeto que se le debe
a la  trabajadora  de  dicha  oficina,  no  sigáis
animando  a  la  ciudadanía  a  expresar  sus
quejas en dicha oficina, ya que la trabajadora
de la misma no tiene ninguna responsabilidad
a  la  hora  de  llevar  a  cabo  el  acuerdo
adoptado por el pleno.

Para  ello,  para  recabar  las  opiniones  y  las
aportaciones  de  la  ciudadanía,  este  Equipo
de Gobierno ha llevado a cabo un proceso
participativo  el  pasado  mes,  con  la
participación  de  cientos  de  ciudadanos  y,
como  deberíais  saber,  las  aportaciones
recabadas  y  las  decisiones  tomadas  en  el
mismo  han  marcado  el  nuevo  sistema  de
recogida  de  residuos  a  implantar  en
Donibane.

Asimismo,  quiero  aprovechar  esta  ocasión
para  informarte  de  que  en  el  Ayuntamiento
existen  unas  normas  subsidiarias.  Busca  el
primer punto del  art.  092 de las mismas, e
infórmate  antes  de  difundir  otras
informaciones en prensa. 

Tenemos  claro  que  no  queremos
incineradoras,  y  vosotros  también  lo  habéis
tenido  claro  en  aquellos  municipios  en  los
que habéis estado en el equipo de gobierno,
cuando ha existido la posibilidad de que se
instalara una incineradora cerca. Siendo tan
reciente  el  cierre  de  la  central  térmica  de
Donibane, todavía no hemos podido olvidar lo
que  supone  tener  cerca  una  chimenea
"controlada"  de  este  tipo.  No  seremos
nosotros quienes pongamos en juego la salud
de los  pasaitarras  ni  de  los  ciudadanos  de
otros municipios, por supuesto que no.
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